
   
 

28-02-2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvorfor er der ikke indført en elektronisk logbog i Grønland? 

2. Hvad har udviklingen af den særlige grønlandske logbog, som jeg har forstået, har pågået siden 2009, 

kostet indtil nu? 

3. Logbogen blev lovet færdig til implementering i 2017. Hvorfor er dette endnu ikke sket? 

4.  Hvor mange ansatte i GFLK er i dag beskæftiget med indtastning og bearbejdning af logbøger, og hvad 

er de årlige omkostninger til denne funktion? 

5. Hvorfor har Grønland valgt at udvikle sin egen logbog fremfor at købe et af de systemer der allerede er 

udviklet? 

6. Hvor store omkostninger har Selvstyret afholdt til udvikling af IT-projekter i GFLK gennem de seneste 

10 år, og hvilke projekter er der tale om? 

(Medlem af Inatsisartut Steen Lynge, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Disse spørgsmål er en opfølgning på daværende medlem af Inatsisartut Michael Rosings spørgsmål i januar 

2017 (24/2017).  

 

Da der tilsyneladende intet er sket omkring logbogen finder jeg det relevant at høre Naalakkersuisut om 

hvorfor den elektroniske logbog, der blev lovet implementeret i løbet af 2017, endnu ikke er blevet 

implementeret. Derudover hører jeg, at GFLK har andre store IT-projekter, som jeg dels gerne vil have et 

billede af hvilke omkostninger der er forbundet hermed, for at kunne vurdere om omkostninger står mål 

med det behov for kontrol vi har. 

 

Jeg ser frem til at få svar på mine spørgsmål i løbet af ti arbejdsdage. 


